
20. Multihal på Arsenaløen (2010-94396)

Christianshavns Lokaludvalg har rettet henvendelse til Økonomiudvalget med et ønske om, at forslag 
om multihal på Arsenaløen på Holmen realiseres. Økonomiudvalget skal med indstillingen tage 
orienteringen til efterretning.  

INDSTILLING OG Beslutning

Økonomiforvaltningen indstiller, 

at Økonomiudvalget tager orienteringen til efterretning, og 1.

at Økonomiudvalget lader forslag om multihal på Holmen indgå i forhandlingerne 2.
om budget 2011

Problemstilling
Københavns Kommune udarbejdede i samarbejde med lokale interessenter på Christianshavn i 2004 
et skitseforslag til en multihal på Holmen. Skitseforslaget blev behandlet og taget til efterretning af 
Kultur- og Fritidsudvalget i marts 2004 (KFU 86/04). 

Forslaget indgik i budgetforhandlinger for budget 2005 og som del af ”Rækkefølgeplan for 
udbygning af idrætsfaciliteter i København” (herefter ”Rækkefølgeplanen”) i budgetforhandlingerne 
for budget 2007. Der blev ikke afsat midler til multihal på Holmen i hverken budget 2005 eller 2007.  

Christianshavns Lokaludvalg har i maj 2010 rettet henvendelse til Økonomiudvalget med et ønske 
om, at forslaget om multihal på Arsenaløen på Holmen fremmes.  

Løsning

Kultur- og Fritidsforvaltningen oplyser, at forslag om multihal på Holmen indgår på linje med andre 
forslag i Rækkefølgeplanen, som Borgerrepræsentationen tog til efterretning i 2005. 

Midler til realisering af forslagene i Rækkefølgeplanen skal findes i forbindelse med 
budgetforhandlinger. Økonomiforvaltningen anbefaler derfor, at Økonomiudvalget lader forslaget om 
multihal på Holmen indgå i forhandlingerne om budget 2011.

Kultur- og Fritidsforvaltningen gør desuden opmærksom på, at realisering af skitseforslaget til 
multihallen vil kræve en dispensation fra den gældende lokalplan for Holmen, hvori der er afsat et 
areal på 2.000 m2 til en idrætshal på Arsenaløen. I skitseforslaget angives areal for idrætshal til ca. 
2.400 m2.  

Økonomi
Anlægsudgifter for multihal på Holmen blev i 2005 i Rækkefølgeplanen anslået til ca. 39 mio. kr. 

Kultur- og Fritidsforvaltningen estimerede i 2009, at anlægsudgifter ville være steget til 55 mio. kr.  



Videre proces

Økonomiudvalget kan lade forslag om multihal på Arsenaløen indgå i forhandlingerne om budget 
2011. 

Claus Juhl Anne Skovbro

bilag

Økonomiudvalgets beslutning den 17.08.2010

Erik Mortensen, Julius Lund, Dan Sørensen og Aksel Køie havde som repræsentanter for 
Lokaludvalgene foretræde ved punktets behandling.

1. at-punkt blev taget til efterretning og 2. at-punkt blev godkendt.




